

# တၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤ တၢ်သံကွၢ်သံဒီးညီန့ၢ်တဖၣ်

## ပှၤမၤလိၤသီတၢ်မၤ စံးတၢ်န့ၢ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤအံၤမ့ၢ်ဝဲ မၤန့ၢ်ဘူးလဲ-ဒ်-န-မၤလိနဲ ပှၤမၤတၢ်ဖိအံၤအဘိ တၢ်သိၣ်လိ ကွၢ်ဂီၤဒိတမံၤန့ၢ်လီၤ. နကဒီးန့ၢ်ဘၣ် တီၤဒေးပှၤ တၢ်သိၣ်လိန့ၢ်လိ ဒီးတၢ်သိၣ်လိလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤပှၤ လၢက ကတံၢ်ကတီၢ်န့ၢ်ပှၤစၢၤ စဲးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလိၤတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢၢ် လီၤတၢ်လီၤဆဲး လၢအလီၢ်အိၣ်တဖၣ် ဒ်သိးကဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤပှၤဒီး တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအထီၣ်န့ၢ်လီၤ ပှၤမၤလိၤသီတၢ်မၤတဖၣ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ်လိလဲ ဖဲအမၤ သ့ထီၣ်အသးအခါ ဒီးတၢ်မၤကျဲကပှၤအံၤ ဆီလီၤဟံၣ်လီၤအံၤ ဒ်သိး ကဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်မၤလိၤတၢ်အိၣ်သးအတယၢ်လၢအအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တမံၤ န့ၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤအကတၢ်န့ၢ်, နကအိၣ်ဒီး တၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိတဖၣ် လၢကမၤလီၤတၢ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤတၢ်အုၣ်ခိၣ်သး ဖဲ စဲးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလိၤလၢအတၢ်လိၣ်ဘၣ်ဒိၣ်ဝဲထီၣ်တခါအပှၤန့ၢ်လီၤ.

## တၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤအဘျးအဖျိၣ်တဖၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

ဒ်ပှၤမၤလိၤသီတၢ်မၤတကၢအသိး, နကမၤန့ၢ်ဘူးလဲလၢအဂ့ၤ ဖဲန့ၢ်သ့ထီၣ်ဂ့ၤဂ့ၤ ဘၣ်ဘၣ်လၢ တၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်လၢပှၤလိၣ်ဘၣ်အီၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. န ဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤ ဒီးမၤန့ၢ်ဘူးလဲစးထီၣ်တၢ်တနံၤ ဒ်နမၤလိၤတၢ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤ အပှၤ ခီဖျိနတၢ်မၤကစၢ်န့ၢ်လီၤ. ဒ်န့ၢ်သ့ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်ဂ့ၤ ဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်အသိး နဘူးလဲတဖၣ်ကအါထီၣ်ဝဲဆူၣ်ညါန့ၢ်လီၤ. ဖဲနတၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤဝဲအခါန့ၢ်, နကဒီးန့ၢ်ဘၣ် လိၣ်အုၣ်သးလၢတၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ် လိၣ်အီၤလၢထံကီၢ်အပှၤ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်လၢအထီ ဒီးလၢ တၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤန့ၢ်လီၤ.

## တၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤတခါ အဆၢကတီၢ်ကယံၣ်ဝဲထဲလဲၣ်.

သန့ထီၣ်သးလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးစဲးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလိၤအဖိခိၣ်, တၢ်မၤလိၤ သီတၢ်မၤအဆၢကတီၢ်တဖၣ် လီၤဆီလိၣ်အသးလီၤ. တၢ်အယံၣ်အ ထၢအံၤ သန့ထီၣ်သးလၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအလိၣ်လၢ တၢ်ကသ့ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ် ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ကိးကပၤ လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ကူလဲၢ်မၤကၤ လၢနမၤလိၤန့ၢ်အီၤ, ဒီးတၢ်မၤလၢပှၤ တီၤဒေးဒီးတၢ်ပှၤဖျးဘံၣ်ဘၢတၢ်သိၣ်လိ လၢအလိၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၢ်လီၤ.

## မ့ၢ်ယဒီးန့ၢ် ကိးန့ၢ်ရံၣ်အဂီၢ်ဘူးလဲတမံၤ ဒီးကူၣ်သ့တၢ်လၢကတီၢ်လၢကတီၢ်လၢ လၢတၢ်ဟ့ၣ်အီၤဘူးလဲတဖၣ် ကသ့ဧါ.

ဒ်ပှၤမၤလိၤသီတၢ်မၤတကၢအသိး, နဒီးန့ၢ်ဘၣ် ကိးန့ၢ်ရံၣ်အဂီၢ်ဘူးလဲတမံၤ စးထီၣ်လၢနန့ၢ်လီၤတၢ်မၤတၢ်တနံၤန့ၢ်လီၤ. ညီန့ၢ်န့ၢ်, တၢ်လိၣ် န့ၢ်တၢ်အပှၤ အါထီၣ်ဝဲ ဖဲန့ၢ်သ့ထီၣ်တၢ်မၤမ့ၢ်ဒါတၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ် ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ် ဒီးမၤလၢပှၤတီၤဒေးတၢ်မၤလိၤမၤဒီး တဖၣ်အခါန့ၢ်လီၤ.

## မတၢ်တဖၣ်ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤတဖၣ်လဲၣ်.

တနံၤအံၤ တၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်အါန့ၢ်ဒီး အကလုာ် 1000 လၢတၢ်တ့ၣ်ထီၣ်တၢ်, ပတီၢ်ထီ တၢ်တ့ထူးထီၣ်တၢ်, တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျး, ဆူၣ်ချ့တၢ်အံၤထွဲကွၢ်ထွဲ, တၢ်ကစီၣ် ဂ့ၤဂီၤကဟ့ၣ်ပီၣ်ညါ, ဝဲစိာ်တီဆုၤ ဒီးထံမ့ၢ်အူၣ်သဝဲတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်အပှၤ လၢနယုထၢ အီၤ သ့န့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤကစၢ်တဖၣ်လၢစဲးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလိၤတဖၣ်အံၤ လိၣ်ဘၣ်ဝဲပှၤမၤတၢ်ဖိလၢအိၣ်ဒီးတၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်လၢအအိၣ်အထီတဖၣ် ဒ်သိးမၤန့ၢ်ဒီးတၢ်ဆူၣ်ညါကန့ၢ်အဂီၢ် ဒီးဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကကွၢ်ယုပှၤဒ်သိးန့ၢ် လၢကဟံၣ်ဟံၣ်ဘါဝဲန့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤလိၤသီတၢ်မၤတခါ ဟ့ၣ်န့ၢ်ကျဲတ ဘိလၢ ကမၤလိၤတၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်လၢအလိၣ်တဖၣ် ဒီးဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဘူးလဲတဖၣ် တဘျီယီန့ၢ်လီၤ.

**တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အတၢ်မနုၤတဖၣ် လိာ်ဝဲဒၣ်လၢ ကကဲထီၣ် ပှၤမၤလိသီတၢ်မၤတၢ်လဲၣ်.**

ညီန့ၢ်န့ၢ်, နကလိာ်ဘၣ်တၢ်ထီၣ်လိာ်အုၣ်သး မ့တမ့ၢ် G.E.D လၢကမ့ၢ် ပှၤမၤလိသီတၢ်မၤပှၤပတံထီၣ်တၢ်ဖိတၢ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး, စဲအုၣ် ဒီးစဲးဖိကဟံၣ်တၢ်မၤလီၢ် မ့တမ့ၢ် ကဟံၣ်ပိညါဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤလိမၤဒီးတဖၣ် အကဲဘျူးဝဲလီၤလီၤဆီဆီ ဒ်နမ့ၢ်ပှၤမၤလိသီတၢ်မၤတၢ်လဲၣ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

**ယမ့ၢ်ထီၣ်တ့ၢ်လံၤခိလ့ၣ်က့ၢ် မ့တမ့ၢ် မၤတၢ်လၢ သးသမ့တၢ်ဖံးအိၣ်မၤအိၣ် တဒ်သိးလိာ်သးတခါအပူၤန့ၢ်, ယကြးဝဲဘၣ်ဝဲ လၢကမ့ၢ်ပှၤမၤလိသီတၢ်မၤ ပှၤပတံထီၣ်တၢ်ဖိတၢ်အဂီၢ်ဧါ.**

မ့ၢ်, ပှၤအိၣ်ဆိးလၢမံၣ်န့ၢ်စိထံၣ်အပူၤ လၢအသးအိၣ် 18 နံၣ်ဆူအဖီခိၣ် လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်ထီၣ်လိာ်အုၣ်သး မ့တမ့ၢ် G.E.D တၢ်လၢလၢ, ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်မၤလိသီတၢ်မၤတမံၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့ဆိ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒိၣ်တုၢ်လိာ်အုၣ်သးတဖၣ် တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်အီၤလီၤ, ဘၣ်ဆၣ် တမ့ၢ်တၢ်လၢအလိာ်ဘၣ်.

**မ့ၢ်ယကမၤလိသ့ၣ်ညါအါထီၣ်သးလၢကျဲဒ်လဲၣ်.**

မံၣ်န့ၢ်စိထံၣ်တၢ်မၤလိသီတၢ်မၤအပူၤခၢၣ်စးတဖၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ကတၢ်ပိာ်တၢ်ပိ နတၢ်သးစဲတဖၣ် ဒီးန့ၢ်ကျဲန့ၢ်ဆူ တၢ်မၤလိသီတၢ်မၤ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် လၢမံၣ်န့ၢ်စိထံၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

**အံၤမ့(လ)-** [dli.apprenticeship@state.mn.us](mailto:dli.apprenticeship@state.mn.us)  
**ဆဲးကျိး-** 651-284-5090 or 1-800-342-5354  
**န့ၢ်လီၤကွၢ်-** [ApprenticeshipMN.com](http://ApprenticeshipMN.com)

လိာ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤအံၤ တၢ်ဟ့ၣ်အတၢ်လၢာ်ဘျုးလၢာ်စ့ၤ ဒ်တၢ်တမံၣ်လၢ အဟံၣ်ဃုာ်လၢ USDOL စ့တီၢ်ဟံၣ်အပူၤအသိး လၢကမၤစၢၤတၢ်မၤအါထီၣ် ပှၤမၤလိသီတၢ်မၤလၢအဆဲးလီၤအမံၣ် လၢမံၣ်န့ၢ်စိထံၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.